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ص المستخل  

 

. هناك العديد من الأسباب ويعتبر اليوم مشكلة كبيرة في المجتمع السعودي  العقم هومشكلة صحية في جميع أنحاء العالم

ضااطراباا التبوي ا التباب بطانة الرحما العوامل الوراةية والتباباا الحو .  إإلى حدوث العقم لدى النساااء م ل  التي تؤدي 

بالإضااافة إلى ذلك ا يمكن للعديد من عوامل الحياة الملتل ة م ل العمر والتيةية والساامنة والتدوين وايرها الت ةير على ال ااحة  

لمسااااعدة على الإنجاب. ل  عملية التلقيح ال اااناعيإلى   الأشااالا من يلج  العديد ا العامة والمسااااهمة في حدوث العقم. لةلك  

التي قد تؤةر على    للميكروباايعتبر هةا الساالل أحد الم اادر المبمة و بالبويضاة داول المبي الساالل الجريبي هو ساالل يحي   

تحتوي على مضاداا حيوية معينة بينما بع  الأنواع من  البويضااالبيئة اللاصة بتلقيح  أن كماعملية التلقيح ال ناعي.    نتالج

في    هدف الدراسةة  .الحيوية بالإضاافة إلى أنبا تتحتوي على أي من مضااداا ال طرياا    لمضااداالالبكتيريا قد تكون مقاومة  

ن لعملية التلقيح عينة من الساااالل الجريبي للنسااااء الةين يلضاااعو 50الموجودة في    الميكروبااهةه الدراساااة تم الكشااا  عن  

للعزتا الميكروبية.  الحيوية ال اناعي وت ةيرهةه الميكروباا على نتالج هةه العملية بالإضاافة لتحديد مدى حسااساية المضااداا

البيوكيمياالياة والإوتبااراا الجزا    عزل و اجراء ال حص المورفولوجيتم     الطريقةةة  الميكروبياة  يالإوتبااراا  ئياة للعزتا 

نوعا من   12تم الكشا  عن   النتائج  .الحيوية لمضاادااضاد ابالإضاافة  لإساتلدام تقنياا الحسااساية   واللمالرلتعري  البكتيريا  

. وكان النوع ميكروبي٪ لم تظبر أي نمو    58و  السااالل الجريبي ٪ من عيناا  42الميكروباا تنتمي إلى سااتة أجناض ضاامن 

أظبرا  .٪14بنسابة    Corynebacterium aurimucosum٪ا تليبا24بنسابة   Streptococcus agalactiae هو  الساالد

جميع أنواع بالإضاافة إلى أن  Cefepime و  Amoxicillin-clavulanic acidضاد عالية    حسااسايةمعظم العزتا البكتيرية  

المعزولة من  الميكروبااكانت  .  Voriconazole و Micafungin المعزولة أظبرا أعلى درجة من الحسااساية ضاد اللمالر

دالمًا  الساالل الجريبي لم يكن   الاسةتنتا التلقيح اتصاطناعي.  عملية  نتالجمع   اترتباطمن   بشاكل كبير قريبة الساالل الجريبي

إلى  حتاا   نلاةلاك   .اتصااااطنااعيالتلقيح  عملياة التي قاد تؤةر على نتاالج    الميكروبااااحتوى على مجموعاة متنوعاة من  فلقادمعقماًا  

لدى   السالل الجريبي  ميكروباا  الكش  عنتنا. علاوة على ذلك ا فإن  ل رضيلمزيد من الدراسة  لإجراء اعينة أكبر من المرضى  

ال اشاالة المتكررة قد يوفر فرصااة لبدء العلا  المضاااد للميكروباا قبل الحمل    ال ااناعيدوراا التلقيح ل اللاتي وضااعنالنساااء  

 .التالي
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Abstract 

  

Infertility is a public health concern worldwide and recognized as a big issue in Saudi society. 

There are many causes that can contribute to female infertility such as ovulatory disorders, endometrioses, 

endocrine disorders, genetic factors, tubal factors, and pelvic inflammatory disease. In addition, many 

lifestyle factors such as age, nutrition, obesity, smoking, and others can influence overall health and 

contributing factor to infertility. Therefore, many people choose to have in vitro fertilization (IVF) to get a 

child. The follicular fluid (FF) is a liquid that surrounds the ovum inside the ovary and it is one of the 

important sources of microbes that may affect IVF outcomes.  In addition, the embryo culture medium 

contains antibacterial agents while some types of bacteria can be resistant to these particular antibiotics and 

does not routinely contain any antifungal agents. Aim: The present study investigated the microbes within 

50 FF of women undergoing IVF procedure and the effect of these microbes on the IVF outcomes. In 

addition, determined the antimicrobial susceptibility for all microbial isolates. Methodology: All microbial 

isolates were identified according to the morphological features, biochemical tests, and molecular methods. 

In addition, determined the antimicrobial susceptibility to the microbial isolates. Results: Twelve microbial 

species belong to six genera were detected within 42% of FF samples and 58% did not show any microbial 

growth. The predominant species was Streptococcus agalactiae (24%), followed by Corynebacterium 

aurimucosum (14%). Most of the bacterial isolates showed high susceptibility to Amoxicillin-clavulanic 

acid and Cefepime and all Candida species isolated showed the highest susceptibility against Micafungin 

and Voriconazole. The microbiological results of FF samples were more likely to be significantly associated 

with the IVF outcomes. Conclusion: The FF was not always sterile but contained a varied range of microbes 

that may affects the IVF outcomes and a larger sample of patients need to be studied to further examine our 

hypothesis. Furthermore, the identification of microbes within the FF in women with repeated failed IVF 

cycles may provide an opportunity to initiate antimicrobial treatment prior to the next conception. 

 


